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Huszonnégymillió forint 
tsz-beruházásokra Szegeden 

A városi tanács végrehajtó bizottságának ütéséről 

Dobi István elvtárs 
látogatása Szegeden 

Kitüntetéses doktorrá avatás 
a József Attila Tudományegyetemen 

A szegedi megyei jogú vá-
rosi tanács végrehajtó bizott-
sága tegnap, kedden délelőtt 
ülést tartott. Egyebek között 
napirendi pontként tárgyal-
ták — a város tsz-ei, vala-
mint a városi tanács mező-
gazdasági állandó bizottsága 
képviselőinek jelenlétében — 
a szegedi termelőszövetkeze-
tek tavalyi munkáját , az 
1963-as zárszámadás eredmé-
nyeit, a tsz-ek idei terme-
lési, pénzügyi tervét. 

A város közös gazdaságai 
tavaly tovább erősödtek. 

A közös vagyon együttesen 
22 százalékkal növekedett és 
jelenleg 121 millió 480 ezer 
forint. A szövetkezetek — 
bór munkájukban találhatók 
még megszüntetendő fogya-
tékosságok — átlagosan 18 
százalékkal emelték a bruttó 
hozamértékeket, s 

36 százalékkal több mező-
gazdasági terméket adtak 
ái az állami felvásárló 
szerveknek. 

Ezért a szövetkezetek elis-
merést érdemelnek. A tagok 
részesedése a munka javulá-
sával tovább növekedett. Az 
egy dolgozó tagra eső jöve-
delem 1963-ban — a város 

összes szövetkezeteit véve 
alapul — átlagosan 14 ezer 
229 forint vo l t 

Az idén a termelőszövet-
kezetekben, ha az időjárás is 
kedvező lesz, tovább növe-
lik a hozamokat. Ezt a ter-
melési tervekben is rögzí-
tették. 

A kenyérgabona-termelés-
re szintén nagy gondot 
fordítanak. 

A város lakossága szükség-
leteinek kielégítését baromfi-
ból, zöldségfélékből, s más 
mezőgazdasági termékekből 
fokozniok kell! 

A közös gazdaságokban az 
adottságok további kihaszná-
lására. annak elősegítésére 
jelentős újabb beruházások 
kerültek napirendre. A sze-
gedi termelőszövetkezetek az 
idén együttesen 24 millió 44 
ezer forintot fordítanak kü-
lönféle beruházásokra. A 24 
millió 44 ezer forintból 

19 millió 402 ezer forint az 
állami beruházási hitel ösz-
szege. 

A többi pénzt a beruházá-
sokhoz a tsz-ek saját ere-
jükből biztosítják. A Felsza-
badulás Tsz 3 millió 987 ezer, 
a Haladás Tsz 3 millió 531 
ezer, a Móra Ferenc Tsz 13 

millió 503 ezer, az Üj Élet 
Tsz pedig 3 millió 23 ezer 
forintot fordít az idén épí-
tési, gépi és egyéb beruhá-
zásokra. 

A mezőgazdaság tavaszi 
feladataival is foglalkozott a 
városi tanács végrehajtó bi-
zottsága. A szegedi tsz-ek az 
őszi munkákat jól elvégez-
ték és ez megteremtette a 
feltételeit annak, hogy 

a tavaszi feladatoknak is 
megfelelően eleget tegye-
nek. 

Kétségtelen, hogy az időjá-
rás hátráltatta a tavaszi 
munkákat a szövetkezetek-
ben, de ennek ellenére is 
adottak a lehetőségek a so-
ron következő tavaszi teen-
dők gyors elvégzéséhez. 

A városi tanács végrehajtó 
bizottsága behatóan foglal-
kozott Szeged város 1963. 
évi beruházásainak tapaszta-
lataival. Ennek alapján a 
végrehajtó bizottság utasí-
totta a beruházások lebonyo-
lításában közreműködő taná-
csi szerveket, hogy készítse-
nek körültekintő, összehan-
golt intézkedési tervét az 
idei beruházások lehetőség 
szerinti legjobb megvalósítá-
sára. 

Az idei költségvetés 
a járási tanács ülésén 

Ülést tartott tegnap a sze-
gedi járási tanács is. Előter-
jesztették a múlt évi költ-
ségvetési zárszámadást, va-
lamint jóváhagyásra az 1964. 
évi költségvetést A múlt évi 
költségvetés egyes ágazatai-
nak összeállításánál azok a 
fő irányelvek érvényesültek, 
amelyek a dolgozók anyagi, 
szociális és kulturális igé-
nyeit voltak hivatottak ki-
elégíteni. 

Közel 10 millió forintot 
fordítottak szociális és 
egészségügyi célokra, 

kulturális feladatok megva-
lósítására pedig 36 millió fo-
rintot. 

A járási tanács idei költ-
ségvetési előirányzata 73 mil-
lió 580 ezer forint, 4 millió 
143 ezer forinttal több, mint 
az elmúlt évi tervezett volt. 
A többi között anya- és 
gyermekvédelemre 1 millió 
373 ezer, óvodákra 6 millió 
426 ezer, általános iskolákra 
23 millió 477 ezer, lakásgaz-
dálkodásra 1 millió 183 ezer, 
vízgazdálkodásra 1 millió 224 
ezer, rendelőintézetekre 735 
ezer, körzeti orvosi ellátásra 
3 millió 343 ezer, bölcsődék-
re 2 millió 60 ezer, és ta-
nácsi utak korszerűsítésére 2 
millió 720 ezer forintot köl-
tenék. 

A művelődésügy fejleszté-
sére az összkiadások 52 
százalékát fordítják, szem-
ben az előző évi 49 száza-
lékkal. 
Az előterjesztést követő 

vitában a többi között fel-
szólalt Sánta József, a járási 
tanács pénzügyi osztályának 
vezetője, dr. Koródy István 
balástyai körzeti orvos, Sza-
bó Lajos, a járási KISZ-bi-
zottság titkára, Papp József, 
a szőregi I f jú Gárda I f jú-
sági Város igazgatója és Da-
rabos György, a Csongrád 
megyei tanács pénzügyi osz-
tályának vezetője. Ezt köve. 
tőén bejelentések és inter-
pellációk hangzottak el. 
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Megkezdődtek a szovjet-lengyel tárgyalások 
illést tartott a leszerelési értekezlet 

Kedden Moszkvában a kölcsönös megértés, a testvéri 
barátság jegyében megkezdődtek a szovjet—lengyel hiva-
talos tárgyalások. A későbbiek folyamán a lengyel párt-
és kormányküldöttség a moszkvai lengyel nagykövetsé-
gen fogadást rendezett az SZKP Központi Bizottsága és 
a szovjet kormány tiszteletére. A fogadáson Cyrankiewicz 
lengyel miniszterelnök és Nyikita Hruscsov beszédet mon-
dott. 

Kedden Genfben ismét összeült a tizennyolchatalmi 
leszerelési értekezlet. Elsőként Carapkin, szovjet küldött 
szólalt fel és sürgette a tanácskozás munkájának előbbre 
juttatását, a leszerelési egyezmény megkötését. Utána nem 
sokkal Burns kanadai küldött mondott beszédet, s ugyan-
csak a tanácskozás eddigi eredménytelenségét kifogásolta. 
A sikertelenségért azonban — jellemző módon — a Szov-
jetunióra hárította a felelősséget. 

(Tudósítások a 2. oldalon.) 
O Több mint kétezer 

moszkvai szakszervezeti akti-
vista kedden este értekezletet 
tartott a Szakszervezetek Há-
zának oszlopcsarnokában. 
Megvitatták milyen feladatok 
hárulnak a moszkvai szak-
szervezetekre az SZKIP Köz-
ponti Bizottságának februári 
plénuma nyomán. 

• Berlinben kedden nyil-
vánosságra hozták a Német 
Szocialista Egységpárt Köz-
ponti Bizottságának nyilatko-
zatát, amely szót emel a kom-
munista és munkáspártok 
egységének és összeforrottsá-
gának érdekében. 

0 Az athéni lapok értesü-
lései szerint a görög kormány 

és Makariosz egyaránt azon a 
véleményen van, hogy jobb 
ha a ciprusi légkör további 
elmérgesedésének elkerülésé-
re egyelőre elhalasztják azt a 
tervet, amely szerint Grivasz 
tábornokot nevezték volna ki 
a ciprusi görög fegyveres 
erők parancsnokává 

«» Maudling brit pénzügy-
miniszter az alsóház elé ter-
jesztette az 1964/65. évi ál-
lamháztartási tervet. A terv 
szerint a fő cél az infláció el-
kerülése, s ehhez a gazdasági 
élet fejlesztésének lelassítása 
évi öt százalékos ütemről 
négy százalékosra. 

A szovjet szövetséges 
köztársaságok kommunista 
pártjai központi bizottságai-
nak plénumai egyöntetűen jó-
váhagyták az SZKP Központi 
Bizottsága plénumának hatá-
rozatait, a Központi Bizottság 
politikai irányvonalát és gya-
korlati tevékenységét. 
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Az Elnöki Tanács elnöke az avatás után hosszan beszél geíctt az új doktorokkal. Ké-
pünkön (balról jobbra) dr. Ruszoly József és édesanyja, Dobi István, dr. Leindler 

László 

A szegedi egyetemek Du-
gonics téri központi épületé-
nek aulájában tegnap, ked-
den délben ünnepi ülést tar-
tott a József Attila Tudo-
mányegyetem tanácsa. Az 
ülésen Sub auspicüs Publi-
cae Popularis kitüntetéssel 
doktorrá avatták Leindler 
László kandidátust, a Jó-
zsef 'Attija Tudományegye-
tem Természettudományi 
Kara Bolyai Intézetének ad-
junktusát és Ruszoly József 
okleveles jogászt, a József 
Attila Tudományegyetem 
Állam- és Jogtudományi 
Kara jogtörténeti tanszéké-
nek gyakornokát. 

Ebből az alkalomból Sze-
gedre utazott Dobi István, 
az Elnöki Tanács elnöke, 
Kiss Károly, az Elnöki Ta-
nács titkára, Molnár János 
művelődésügyi miniszter-
helyettes. Megjelent az ün-

nepségen Siklós János, a 
Csongrád megyei pártbizott-
ság titkára, Perjési László, a 
Szeged városi pártbizottság 
első titkára és dr. Biczó 
György, a városi tanács vég-
rehajtó bizottságának elnöke 
is. Az aulát megtöltő közön-
ség soraiban ott voltak a tu-
dományegyetem professzo-
rai, oktatói, a doktorjelöltek 
szülei, családtagjai is. 

Dr. Antalffy György, a Jó-
zsef Attila Tudományegye-
tem rektora ismertette az 
Elnöki Tanácsnak a Kitünte-
téses doktorrá avatás enge-
délyezéséről szóló határoza-
tát, majd a jelöltek felolvas-
ták doktori disszertációjuk 
főbb tételeit. Ezután az 
egyetemi tanács ünnepélye-
sen doktorrá fogadta Leind-
ler Lászlót és Ruszoly Józse-
fet, akik tanulmányi idejük 

alatt vizsgáikat mindig ki-
tűnő eredménnyel tették le, 
jelentős tudományos munkát 
végeztek és a társadalmi 
munkában is élen jártak. 

A doktori oklevelek át-
adása után Dobi István 
nyújtotta át számukra a 
Népköztársaság címerével 
díszített aranygyűrűt. Az El-
nöki Tanács elnöke beszédé-
ben elmondotta, hogy öröm-
mel jött ilyen ünnepségre 
már másod ízben Szegedre. 
A továbbiakban egyebek 
közt hangsúlyozta! bízik 
benne, hogy a szép kitünte-
téssel avatott doktorok a 
jövőben éppúgy, mint eddig 
nemcsak tudományos mun-
kájukkal, hanem emberi ma-
gatartásukkal is példát mu-
tatnak majd társaiknak. 

Az ünnepség dr. Antalffy 
György záróbeszédével ért 
véget. 

Találkozás a Felszabadulás Tsz gazdáival 

Az üvegházakban Dobi István elvtárs a primőr cccei paprika termesztését tanul-
mányozza 

Az Elnöki Tanács elnöke a 
délutáni órákban Siklós Já-
nos, Perjési László, dr. Bi-
czó György és dr. Antalffy 
György elvtársak társaságá-
ban a szegedi Felszabadulás 
Tsz-be látogatott el. 

A vendégeket Árendás 
György tsz-elnök, Molnár 
Vencel párttitkár, Sonkoly 
László főmezőgazdász és má-
sok fogadták. Dobi István elv-
társ elsőként megtekintette a 
tsz Algyői úti 300 holdas kert-
gazdaságát. A termálvízfűtéses 
üvegházakban megelégedéssel 
vette tudomásul, hogy in-

nen már a harmadik idei ter-
mést is értékesítették, sőt a 
negyedik termésként már ki-
ültették az előhajtatott cecei 
zöldpaprikát. 

A tsz vendégeit ezután a 
gazdaság fejőstehenészetébe 
kalauzolták. Az Elnöki Ta-
nács elnöke elbeszélgetett 
Molnár Sándor, Rácz András, 
Major Józsefné, Kiss József-
né, Szekeres Irén és Szekeres 
Rozália tehenészekkel, akik. 
szókimondóan, őszintén el-
mondták, hogy nagyon jól 
érzik itt magukat Majomé 
mégemlítette, hogy . kettőjük 

havi fizetése — húgával Kiss 
Józsefnével — rendszeresen 
3600 forint felett van. Dobi 
István elvtárs elégedetten 
hallotta, hogy az istállóban 
14,5 l i terafejósi átlag, ugyan-
akkor 4,1 százalék a tej zsír-
tartalma. A tsz hat és fél ezer 
holdas területén örömet oko-
zott neki az egyik 75 holdas 
Sem Pastore búzatábla, mely-
hez hasonló még sohasem volt 
a baktói határaban. 

A tsz hizómarha és hízóser-
tés fa rmjának megtekintése 
után a vendégek még hosszan 
elbeszélgettek a tsz vezetőivel. 


